
Distriktsrådmøde 

19. marts 2024 kl. 18.00 

 

Møde blev afholdt på Sport- og Kulturcenter Brovst 

 

Deltagende klubber: AAHR, BROR, FRH, FRI, HHH, HRV, HJR, HURK NØRK, RDH, SKÆR, SAO, SKO, SOL, USR, 

VSK 

 

Fra Distriktsbestyrelsen og Sportsudvalg: Christina Volhøj, Lone Nørager, Mette Winther, Bente Østergaard, 

Maria Kjeldgaard, Lone Bang, Kristina Frandsen, Trine Henriksen, Kristine Bak Larsen 

 

Referent: Mette Winther 

 

 

Referat: 

1. Velkomst  

… ved Distrikt 14’s formand, Christina Volhøj. 

 

2. Valg af ordstyrer  

Bjarne Mørup blev foreslået af bestyrelsen, og valgt enstemmigt af forsamlingen. 

 

Valg af stemmetællere: Sandie Lausten og Marianne Wenning 

 

3. Orientering fra Distriktsformanden 

• Der sker meget i DRF – og alligevel sker der ikke så meget:  

▪ Der er meget snak om hestevelfærd. Bla. er der igangsat et tiltag med hesteeftersyn til D- og C-

stævner. Distrikt 14 har 2 TD’er som er uddannet til dette. 

▪ Snakken til DISU går meget på hestevelfærd, den nye bestyrelse i DRF og sporten generelt. DISU 

føler at de mangler informationer fra DRF 

▪ Til Repræsentantskabsmødet den 13. april 2024 skal der vælges ny Formand samt 4 ordinære 

medlemmer og 1 suppleant til bestyrelsen. Der er opstillet: 1 kandidat til Formand samt 11 

kandidater til bestyrelsen. 

Der bliver ikke afholdt fysisk præsentation af kandidaterne til vores møde, men DISU afholder 

videomøde den 20. marts, hvor alle klubber kan se med live. Der er tidligere blevet sendt en 

mail, hvor man kunne stille spørgsmål til kandidaterne. Der er ikke modtaget spørgsmål fra 

klubber i Distrikt 14. 

Man kan se udsendelsen via link på DRF’s hjemmeside. 

• I Distrikt 14 er der ændringer i TD-besætningen.  

Inge Sørensen er stoppet som TD, og der er 2 (3) aspiranter undervejs. De nye aspiranter er: Lene 

Nielsen og Carsten Kassow. Sidsel Marie R. Winther er uddannet i dressur, men er fortsat aspirant i 

spring. 

• Til Distriktsrådsmødet i marts 2023, blev der stillet forslag om ens afregning af TD via distriktet. 

Der er i 2023 blevet holdt regnskab, for at se hvad udgifterne vil være i gennemsnit. Grundet 

ændringer i TD-bestanden samt nedsat funktionstid for en TD, har distriktet behov for et år mere til 

at samle data. 



• Distriktsbestyrelsen føler ikke at der er mange opgaver til dem, da Sportsudvalget på egen hånd 

behandler næsten alt omkring sporten i distriktet. Er der klubber som har problemer eller andet, 

hører vi ikke om det. Vi ved dog at de 3 klubkonsulenter fra DRF anvendes ved behov. Ofte får 

Distriktet fx først besked om lukning af en klub, når DRF giver besked om det. 

Dette har givet bestyrelsen lysten til at indlemme Sportsudvalget samt deres opgaver i 

Distriktsbestyrelsen. Distriktsbestyrelsen vil udvides til 7 personer således der bliver plads til 

næsten alle medlemmer fra det nuværende Sportsudvalg. Dette skal der stemmes om under pkt. 5. 

 

Distriktsbestyrelsen ønsker stadig at række ud til klubberne, hvis de ønsker en snak om småt eller 

stort. 

 

Dette punkt medførte en række snakke og diskussioner mellem de fremmødte klubber samt 

medlemmer fra både Sportsudvalg og Distriktsbestyrelsen. Enkelte klubber gav udtryk for 

manglende tillid til distriktsbestyrelsens og Christinas arbejde. 

 

Orienteringen godkendes af forsamlingen. 

 

4. Godkendelse af Distriktsaftalen 2024-2025 

Trine Henriksen gennemgår Distriktsaftalen for forsamlingen. 

Distriktsaftalen godkendes af forsamlingen. 

 

Der efterspørges genindførelse af D-mesterskaber. Umiddelbart er Distriktet ikke klar til at skal afvikle et D-

mesterskab, men klubberne opfordres til selv at tage initiativ til at arbejde på et koncept. Distriktet kan evt. 

søges om et bidrag til fx dækken eller andet.   

 

 

5. Godkendelse af forretningsorden for Distriktsbestyrelsen 

Christina Volhøj gennemgår distriktsbestyrelsens forslag til en ændret forretningsorden, hvor 

Sportsudvalget nedlægges og Distriktsbestyrelsen udvides til i alt 7 medlemmer. 

 

Ved valg blev der afgivet følgende stemmer på spørgsmålet: ”Skal Sportsudvalget nedlægges”: 

JA:   13 stemmer 

NEJ: 46 stemmer 

 

Resultatet bliver: Sportsudvalget forbliver og Distrikt 14’s Forretningsorden fortsætter uændret.  

 

6. Regnskab fremlægges ved Bente Østergaard 

Regnskab for 2023 og budget for 2024 blev gennemgået af Bente. 

Kontingent for 2024 nedsættes til kr. 20 pr. medlem. 

Regnskab og budget godkendes af forsamlingen. 

 

7. Valg af Distriktsformand 

Christina Volhøj havde oprindeligt givet tilsagn om modtagelse af genvalg, men trak sit kandidatur grundet 

resultatet af pkt. 5, samt den snak der var efter Formandens orientering i pkt. 3. 

 

Dette medførte en snak, hvor flere af de fremmødte klubber tilkendegav, at de havde fuld tillid til Christina 

som Formand.  



Ud fra dette og en intern snak i den nuværende bestyrelse, valgte Christina at genopstille. 

 

Da der ikke var andre kandidater, blev Christina valgt enstemmigt af forsamlingen. 

 

8.a. Valg af Distriktsbestyrelse 

Maria Kjeldgaard samt Bente Østergaard havde inden mødet meddelt, at de gerne ville trække sig, hvis 

Sportsudvalget blev nedlagt og Distriktsbestyrelsen udvidet. Dette for at gøre plads til flest mulige 

medlemmer fra Sportsudvalget i den nye Distriktsbestyrelse. 

Da Sportsudvalget ved pkt. 5 ikke blev nedlagt, fortsætter Maria og Bente som medlemmer af 

Distriktsbestyrelsen. 

 

På valg er: Mette Winther – modtager genvalg 

 Lene Nielsen – ny opstillet 

 

Efter afstemning blev Mette Winther valgt ind. 

 

8.b. Valg af Sportsudvalg 

Da Sportsudvalget ikke blev nedlagt ved pkt. 5, godkendte forsamlingen at der blev tilføjet et pkt. til 

dagsordenen. 

Mette Winther som har et år tilbage, meddelte at hun trækker sig før tid. 

 

Valg til Sportsudvalg – 4 medlemmer (3 for 2 år og 1 for 1 år) 

På valg: Lene Nielsen – modtager genvalg 

 Lone Bang – modtager genvalg 

 Kristina Frandsen – modtager genvalg  

 Jannie Sommer – ny opstillet 

Line Asmussen – ny opstillet 

  

Efter afstemning blev følgende valgt ind: 

 Jannie Sommer, valgt for 2 år 

 Lone Bang, valgt for 2 år 

 Kristina Frandsen, valgt for 2 år 

 Lene Nielsen, valgt for 1 år 

 

9. Indkomne forslag 

Der er ikke kommet nogle forslag. 

 

10. Eventuelt 

• Mette Winther fortæller om DRF’s tiltag med at holde Hesteeftersyn til D- og C-stævner. Projektet 

er igangsat og første klub i D14 havde besøg af 2 TD’er til deres C-stævne i den foregående 

weekend.  

Et hesteeftersyn tager ca. 2 minutter at lave, og det bliver afholdt når ekvipagen er på vej til 

opvarmningen. Det koster ikke klubben noget, da DRF afholder alle udgifter. 

 

• Der uddeles blomster til Sandie Lausten og Sidsel Marie R. Winther, som er blevet udnævnt B-

dommer i dressur siden sidste Distriktsrådsmøde i november 2023 

 



• Under pkt. 2 blev der stillet følgende spørgsmål: 

Hvorfor er alle officials ikke inviteret til dette møde? 

Svaret er: Det er en forglemmelse, men de vil blive inviteret fremover. Der er dog lidt udfordringer, 

da der ikke kan trækkes en mailliste på dem. 

Der er oprettet en gruppe på Facebook, netop til formålet, men ikke mange officials har meldt sig 

ind. 

 

• Under pkt. 7 blev der aftalt, at der afholdes et Distriktsrådsmøde inden for 2-4 måneder, hvor 

klubberne kan være med til at udvikle bestyrelsens arbejds-/fokusområder. Hver klub som ønsker 

at deltage, skal komme med 3 forslag / ønsker til Distriktsbestyrelsens arbejde, som vi sammen kan 

brainstorme på. 

 

 

 

TAK FOR I AFTEN ☺ 


